
 

 

Ministeren 

 

  
 Side 1/1 

 

Lovsekretariatet 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Medlem af Folketinget Lise Bertelsen (KF) har den 28. januar stillet følgende 

spørgsmål nr. S 580 til uddannelses- og forskningsministeren, som hermed besva-

res. 

Spørgsmål S 580: 

 

Vil ministeren støtte et eventuelt forslag om, at det faste forsknings- og udviklings-

tilskud til erhvervsakademier og professionshøjskoler opdateres, så fordelingen vil 

tage udgangspunkt i de aktuelle STÅ-tal frem for de historiske fra 2011, og hvis 

ikke, vil ministeren så redegøre for, hvorfor hun vil fortsætte med at bruge 14 år 

gamle tal fra 2011, når nyere tal er tilgængelige? 

Svar: 

 

Det faste forsknings- og udviklingstilskud til erhvervsakademierne og professions-

højskolerne giver mulighed for en stabil og langsigtet forsknings- og udviklingsind-

sats på institutionerne. Siden 2013 har tilskuddet således spillet en afgørende rolle 

i at styrke vidensgrundlaget på uddannelsesinstitutionerne og styrke fagligheden 

inden for de professioner og erhverv, som institutionerne uddanner til. 

 

På nuværende tidspunkt er der ikke planer om at genfastsætte tilskuddet på bag-

grund af nyere opgørelser af aktiviteten på institutionerne. Hvis der bliver rejst for-

slag herom i forbindelse med finanslovsforhandlingerne, er jeg naturligvis åben for 

at indgå i en drøftelse heraf. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

4. februar 2025 
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